

Gefördert von der IBB – sponsored by IBB

English version below

Vergaberichtlinie für Stipendien an ukrainische Studierenden 2022/23

Anlässlich des Krieges in der Ukraine hat die IBB der weißensee kunsthochschule berlin 10.000 € zur Verfügung gestellt, um ein Stipendienprogramm auszuschreiben, über das ukrainische Studierende bei der Aufnahme oder Weiterführung eines gestalterischen- künstlerischen Studiums gefördert werden können. Durch eine ergänzende finanzielle Unterstützung soll die Lebenssituation der vom Krieg betroffenen Studierenden erleichtert werden.

Die nachfolgende Vergaberichtlinie regelt die Grundlagen der Stipendienvergabe.

1. Zweck und Ausschreibung des Stipendiums

Förderung von regulär immatrikulierten Studierenden mit ukrainischer Nationalität in allen Studiengängen an der weißensee kunsthochschule. Das Stipendium gilt nicht für Gaststudierende oder Bewerber_innen auf ein Studium.

Die Stipendien werden für das WiSe 2022/23 am 29. September 2022 und gegebenenfalls im SoSe 2023 am 15. Februar 2023 vom Referat Studienangelegenheiten öffentlich auf der Website ausgeschrieben. Anträge können bis zum 31. Oktober 2022 bzw. 30. April 2023 eingereicht werden. Der Förderzeitraum beginnt rückwirkend mit dem 01. Oktober 2022 bzw. 01. April 2023.

Wird das vorhandene Budget bereits im WiSe 2022/23 verausgabt, entfällt die Ausschreibung im SoSe 2023.

2. Art und Umfang des Stipendiums

Das Stipendium wird als Teil-Stipendium in Höhe von 300 € pro Monat vergeben für in der Regel die Dauer eines Semesters.

Eine Einschränkung der Gesamtförderdauer kann es geben, falls sich so viele förderberechtigte Studierende auf das Stipendium bewerben, dass das verfügbare Budget bei anteiliger Berechnung keine 6 Monate abdeckt.

Eine Verlängerung der Gesamtförderdauer über 6 Monate hinweg ist möglich, falls im SoSe 2023 das vorhandene Budget über neu gestellte Anträge nicht ausgeschöpft wird. Die Stipendienhöhe für die Verlängerung wird in diesem Fall anteilig im Rahmen des noch vorhandenen Budgets berechnet. Eine Entscheidung darüber wird im Rahmen der Vergabe der Stipendien im SoSe 2023 getroffen.

3. Bewerbungsverfahren

Voraussetzung für die Vergabe des Stipendiums:

- Immatrikulation als reguläre Studierende an der weißensee kunsthochschule berlin
- Ukrainische Nationalität

Einzureichende Bewerbungsunterlagen:

- Unterschriebene Bewerbungsvereinbarung mit Datenschutzerklärung und Mitwirkungspflichten
- Aktuelle Immatrikulationsbescheinigung
- Kopie eines Identifikationsdokumentes mit dem Nachweis der ukrainischen Staatsbürgerschaft (Personalausweis/ Reisepass)

4. Stipendienvergabe

Über die Art und Anzahl der vergebenen Stipendien entscheidet ein Gremium von 2 Personen aus Hochschulleitung und/oder dem Referat Studienangelegenheiten nach Aktenlage. Innerhalb einer Woche nach der jeweiligen Bewerbungsfrist werden die Stipendiat_innen informiert.

Gefördert von der IBB – sponsored by IBB

5. Ende des Stipendiums und Widerruf der Förderung

Das Stipendium endet mit dem in der Stipendienzusage angegebenen Ende des Bewilligungszeitraumes, mit einer Exmatrikulation oder einer Beurlaubung bzw. dem Abbruch des Studiums.

Bei einer Unterbrechung des Bewilligungszeitraumes ist eine Wiedereinsetzung des Stipendiums in der Regel nicht möglich.

Die Bewilligung des Stipendiums kann widerrufen werden, wenn die Voraussetzungen für die Stipendienvergabe nicht mehr bestehen. Stipendienleistungen können zurückgefordert werden. Die Entscheidung obliegt den Stipendiengebenden.

Kontakt: Brigitte Dierker / Referat Studienangelegenheiten / Email: stud1@kh-berlin.de / Phone: 030-47705-246

English Version

Guidelines for awarding scholarships to Ukrainian students 2022/23

On the occasion of the war in Ukraine, the IBB has provided the weißensee kunsthochschule berlin with 10,000 € to start a scholarship programme to support Ukrainian students in taking up or continuing their studies in design and art. The supplementary financial support is intended to ease the living situation of students affected by the war.

The following award guidelines regulate the basic principles of the scholarship award. 1.

1. Purpose and announcement of the scholarship

Support for regularly enrolled students with Ukrainian nationality in all degree programmes at weißensee kunsthochschule. **The scholarship does not apply to guest students or applicants for a degree programme.**

The scholarships for the winter semester 2022/23 will be publicly announced on the website by the Department of Student Affairs on 29 September 2022 and, if applicable, on 15 February 2023 for the summer semester 2023. Applications can be submitted until 31 October 2022 or 30 April 2023. The funding period begins retroactively on 1 October 2022 or 1 April 2023.

If the available budget is already spent in winter semester 2022/23, there will be no call for applications in summer semester 2023.

2 Type and scope of the scholarship

The scholarship is awarded as a partial scholarship in the amount of 300 € per month for the duration of one semester as a rule.

The total funding period may be limited if so many eligible students apply for the scholarship that the available budget does not cover 6.

An extension of the total funding period beyond 6 months is possible if the available budget is not exhausted in the summer semester 2023 through newly submitted applications. In this case, the scholarship amount for the extension will be calculated proportionally within the framework of the budget still available. A decision on this will be made within the framework of the awarding of scholarships in the 2023 semester.

3. application procedure

Prerequisite for the awarding of the scholarship:

- Enrolment as a regular student at weißensee kunsthochschule berlin.

Gefördert von der IBB – sponsored by IBB

- Ukrainian nationality

Application documents to be submitted:

- Signed application agreement with data protection declaration and obligations to cooperate.

- Current certificate of enrolment

- Copy of an identification document with proof of Ukrainian citizenship (identity card/passport)

4. scholarship award

The type and number of scholarships awarded will be decided by a committee of 2 persons from the university management and/or the Student Affairs Office on the basis of the files. The scholarship holders will be informed within one week of the respective application deadline.

5 End of the scholarship and revocation of funding

The scholarship ends with the end of the award period stated in the scholarship confirmation, with exmatriculation or a leave of absence or the discontinuation of studies.

In the event of an interruption of the award period, reinstatement of the scholarship is generally not possible.

The award of the scholarship can be revoked if the prerequisites for the award of the scholarship no longer exist. Scholarship payments can be reclaimed. The decision is the responsibility of the scholarship awarding body.

Contact: Brigitte Dierker / Department of Student Affairs / Email: stud1@kh-berlin.de / Phone: 030-47705-246